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Protokół 

z III sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 25 czerwca 2024 r.  

III sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadziła Przewodnicząca 

Rady Gminy Pawłowice Bogusława Pietrek. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 1.  

Otwieram trzecią sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana 

online oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać danych 

osobowych. Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt 

Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy  

o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ust.3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć  

na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. 

Witam Wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych 

powiatowych, Komendanta Policji w Pawłowicach. Witam wszystkich gości uczestniczących 

w dzisiejszej sesji oraz mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez transmisję. Proszę 

teraz radnych o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam, że w obradach 

uczestniczy 12 radnych.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu 

Ad. 2 

Przedstawię Państwu teraz porządek obrad dzisiejszej sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z II sesji z dnia 04 czerwca 2024 r.  

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie Raportu o stanie gminy: 

1) debata nad raportem, 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Pawłowice. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 rok: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pawłowice za 2023 rok  

oraz informacji o stanie mienia komunalnego, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

3) dyskusja, 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Pawłowice za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Pawłowice za 2023 rok. 

9. Absolutorium za 2023 rok: 

1) przedstawienie informacji Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli,  

2) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 
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3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice  

za rok 2023.                

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na poprawę bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych przy drogach powiatowych  

na terenie Gminy Pawłowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice  

nr LIII/537/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej bocznej  

ul. Pszczyńskiej w Warszowicach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pawłowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Oświatowej Gminy Pawłowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Pawłowice  

w Stowarzyszeniu Rybackim „Żabi Kraj” z siedzibą w Skoczowie. 

19. Informacje Wójta i Przewodniczącej Rady. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad. Nie widzę, wobec tego uważam 

porządek obrad za przyjęty.  

Ad. 3 

Przechodzimy do punktu trzeciego. Zatwierdzenie protokołu z drugiej sesji z dnia 4 czerwca 

2024 roku. Projekt protokołu radni mieli udostępniony na tabletach, jest udostępniony  

w BIP-ie. Nie wpłynęły żadne poprawki, w związku z czym protokół uważam za przyjęty.   

W związku z tym, że przybył jeszcze jeden radny, jeszcze raz przeprowadzimy kworum. 

Stwierdzam, że obecnie w obradach uczestniczy 13 radnych.  

Ad. 4 

Przechodzimy do punktu czwartego. Wiceprzewodniczącego Rady Pana Damiana Hermana 

proszę o odczytanie wykazu pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY DAMIAN HERMAN 

Wykaz pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym od 4 czerwca  

do 25 czerwca 2024 r. Pierwsze, zaproszenie na Śląskie Święto Karpia. Dwa, zaproszenie 

na sesję Rady Powiatu Pszczyńskiego. Trzy, odpowiedź na apel Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie finansowania Szpitala Joannitas w Pszczynie. Cztery, wniosek o zmiany w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Krzyżowic oraz pięć korespondencja 

w temacie ulicy Świerkowej w Pielgrzymowicach. Dziękuję. 

Ad. 5 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę teraz Panią Wójt o informacje z działalności międzysesyjnej. 
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WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dzień dobry Państwu. Przedłożę teraz sprawozdanie z działalności Wójta oraz Urzędu 

Gminy i jednostek organizacyjnych za okres od 4 czerwca do 25, czyli do dnia dzisiejszego. 

Wykonanie budżetu gminy na dzień 31 maja kształtuje się następująco. Dochody wykonano 

w wysokości 73 012 420 zł, co stanowi 46,6% planu. Natomiast wydatki w wysokości  

58 065 839 zł, co stanowi 33% planu. Zadłużenie gminy na dzień 21 czerwca wynosi  

1 406 300,50 zł. W Referacie Podatków i Opłat wykonano szereg czynności, m.in. trwają 

czynności sprawdzające dotyczące złożonych deklaracji na podatek od nieruchomości, 

rolny i leśny, od osób prawnych oraz na podatek od środków transportowych za rok 

bieżący. W Referacie Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia, m.in. z JAS FBG zawarto 

porozumienie ustalające warunki sprzedaży przez spółkę na rzecz gminy, terenu  

na osiedlu, sołectwo Osiedle Pawłowice przy Domu Kultury i Wodnym Placu Zabaw. 

Następnie zlecono podział tejże nieruchomości. Trwa jednocześnie procedura sporządzenia 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu obejmującego 

fragment obszaru pomiędzy ulicą Spacerową i ulicą Wyzwolenia w Pawłowicach. Projekt 

planu przygotowywany jest do publicznego wglądu. Trwają również prace związane  

ze sporządzeniem projektu planu ogólnego gminy. W Referacie Infrastruktury Komunalnej 

na zlecenie urzędu do 15 lipca Międzygminny Związek Komunikacyjny zbiera informacje  

od mieszkańców w celu przeprowadzenia reorganizacji komunikacji lokalnej. Na wniosek 

Rady Młodzieżowej zamontowane zostały gniazda USB przy wiatach przystankowych  

w trzech lokalizacjach, to jest Pawłowice Centrum Targ, Pawłowice Osiedle Liceum oraz 

Pielgrzymowice Szkoła. W związku z planowanymi pracami drogowymi na ulicy Zwycięstwa 

w Krzyżowicach, z dniem 21 czerwca do 30 zostanie wprowadzony objazd dla komunikacji 

zbiorowej MZK linii S15. W zakresie oświetlenia drogowego podpisano umowę  

na wykonanie projektu oświetlenia ulicznego ulicy Długiej w Golasowicach oraz ulicy 

Bukowej i Groblowej w Pielgrzymowicach. Postępowanie przetargowe na zakup energii  

dla gminy na lata 2025-2027 termin składania ofert został przesunięty na dzień 27 czerwca. 

W zakresie utrzymania dróg trwają prace związane z remontami cząstkowymi dróg 

gminnych. Prace i odbiory w ramach letniego utrzymania dróg gminnych i powiatowych. 

Trwa sprawdzanie ofert na wykonanie remontów wielkopowierzchniowych nawierzchni dróg 

gminnych. Zostało wytypowanych tam 5 odcinków dróg. Przygotowano również zakres  

do przetargu na powierzchniowe utrwalenie dróg gminnych, wytypowano 12 odcinków 

drogowych. W zakresie inwestycji drogowych trwa przebudowa odcinka ulicy Mickiewicza, 

są to zadania projektowe, czyli przebudowa odcinka ulicy Mickiewicza wraz z budową drogi 

obsługującej tereny inwestycyjne w Pawłowicach. I tutaj został złożony wniosek  

o pozwolenie na budowę wraz z dokumentacją. Zadania budowlane, które są realizowane 

w referacie, to przebudowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej  

w Jarząbkowicach. Trwają prace wykończeniowe oraz porządkowe. Lada moment, 

inwestycja będzie zakończona. Kolejne zadanie to rozbudowa ulicy Pieczarkowej oraz 

budowa drogi gminnej równoległej do ulicy Polnej w Pawłowicach. 12 czerwca podpisano 

umowę z wykonawcą na roboty budowlane o wartości prawie 10 mln zł. Przekazano teren 

budowy firmie. W pierwszej połowie lipca planujemy zorganizować spotkanie  

z mieszkańcami przy udziale wykonawcy robót oraz przedstawicieli PGWiR-u. Kolejne 

zadanie to przebudowa mostu w ciągu ulicy Lipowej w Golasowicach, 21 czerwca otwarto 

przetarg na roboty budowlane. Obecnie trwa sprawdzanie ofert. Oferty wszystkie spełniają 

wymagania i będzie procedowany już etap podpisania umowy. Prace na drogach innych 

zarządców na terenie gminy, przebudowa drogi powiatowej ulicy Zebrzydowickiej  

w Pielgrzymowicach, zakończono roboty bitumiczne, trwają prace brukarskie  

i wykończeniowe. Remont ulicy Śląskiej w Krzyżowicach i Boryńskiej w Warszowicach tak 

się nazywa to zadanie, wiemy że Śląska już jest zrealizowana, teraz etap Boryńskiej.  

19 czerwca odbyło się spotkanie z mieszkańcami oraz przedstawicielami Urzędu Gminy, 

radnych, przedstawicielami Rady Sołeckiej oraz wykonawcami, na którym przedstawiono 

planowaną realizację prac remontowych ulicy Boryńskiej w Warszowicach. Przebudowa 

drogi wojewódzkiej ulicy Pszczyńskiej w Jastrzębiu Zdroju. Odbyły się spotkania z miastem 

Jastrzębie Zdrój oraz przedstawicielami Jastrzębskiej Spółki Węglowej w sprawie 

przebudowy wiaduktu i pogarszającego się stanu drogi DW 933 od ulicy Zgodnej  

do wiaduktu. Na spotkaniu również omówiono sprawę dokumentacji projektowej 

przebudowy DW 933 na odcinku od ulicy Zgodnej do obwodnicy Pawłowic, na którym 
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przedstawiciele kopalni przedstawili końcową koncepcję oraz orientacyjne koszty realizacji 

inwestycji. Zadania kubaturowe, które są w fazie projektowej: budowa skateparku- został 

złożony wniosek pozwolenia na budowę w Pszczynie. Temat zamontowania windy w Domu 

Ludowym w Pniówku- trwa projektowanie. Firma ma termin do 29 lipca, aby dostarczyć 

komplet dokumentacji. W zakresie modernizacji pomieszczeń kuchennych w Przedszkolu 

w Modrzewiowym Ogrodzie- dostarczona została dokumentacja techniczna, trwa jej 

sprawdzanie. W zakresie modernizacji ośrodka zdrowia przy ulicy Kruczej- trwa analiza 

koreferatu ekspertyzy budowlanej otrzymanej z Kopalni Węgla Kamiennego Pniówek.  

W zakresie inwestycji kubaturowych prac budowlanych, to budowa domu ludowego  

w Krzyżowicach. I tutaj taka informacja, że z uwagi na większą wydajność ciśnienia  

w nowym hydrancie, na nowym odcinku sieci wodociągowej przy ulicy Ekologicznej, trwa 

opracowanie dokumentacji dla dwukomorowego zbiornika ppoż z PE o mniejszej 

pojemności. Zamiast tego, który miałby 100 metrów sześciennych będzie około 80 metrów 

sześciennych. Środki finansowe z budżetu gminy nie zostały wydatkowane na ten cel. Być 

może, że kopalnia zmieści się w koszcie, że kopalnia w całości pokryje ten koszt budowy 

zbiornika ppoż z PE. Kolejne zadanie to budowa budynku zaplecza sportowego boiska 

piłkarskiego przy ulicy Strażackiej w Warszowicach. Został przekazany plac budowy  

24 czerwca. Realizacja tego zadania do 18 listopada bieżącego roku. Kolejne zadanie  

to przebudowa instalacji wody użytkowej w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach.  

17 czerwca przekazano front robót, firma rozpoczęła roboty. Zgodnie z podpisaną umową 

zostaną wykonane do 9 sierpnia. W zakresie wymiany płyt poliuretanowych na Placu Zabaw 

przy Szkole Podstawowej w Warszowicach oraz w zakresie budowy ścieżki edukacyjnej 

EkoZagajnik u Kornela. Po dzisiejszej sesji, po podjęciu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy, zostaną podpisane umowy z wykonawcami robót. A w zakresie zadania 

projekt i zabudowa instalacji fotowoltaicznych na budynkach użyteczności publicznej, firma 

zakończyła już prace budowlane i przystąpiono do odbioru tego zadania. W Gminnym 

Zespole Komunalnym w okresie międzysesyjnym wykonano malowanie sali lekcyjnej oraz 

remont kominów w Zespole Szkół Ogólnokształcących. Wykonano również prace 

remontowe na budynku komunalnym w Golasowicach, wymieniono uszkodzone 

klimatyzatory oraz wykonano również szereg prac cyklicznych, porządkowych. Trwają 

prace remontowe na placu zabaw w sąsiedztwie Miasteczka Ruchu Drogowego, 

wykonywane przez przedsiębiorcę górniczego w ramach szkód górniczych. Z informacji, 

które dzisiaj otrzymałam z działu szkód górniczych, między 8 a 10 lipca ma nastąpić montaż 

urządzeń zabawowych i planowany termin oddania do użytku tego placu zabaw to jest 

około 20 lipca. W zakresie ochrony środowiska: 21 czerwca podpisano umowę  

z wykonawcami na odbiór i zagospodarowanie odpadów w okresie od 1 lipca bieżącego 

roku do 30 czerwca 2025. Podpisano również umowy na wykaszanie i konserwację rowów 

melioracyjnych z trzema działającymi na terenie gminy spółkami wodnymi  

w Pielgrzymowicach, w Pawłowicach i w Warszowicach na łączną kwotę 143 tysiące złotych. 

W Wodociągach Pawłowickich rozstrzygnięto zapytanie ofertowe dla budowy kanalizacji 

sanitarnej przy ulicy Kolonia Studzieńska oraz ulicy Pszczyńskiej w Pawłowicach. Termin 

wykonania tych robót upływa 31 października bieżącego roku. A prace wykonane w okresie 

międzysesyjnym to rozpoczęto prace związane z budową kanalizacji sanitarnej przy ulicy 

Rydzów w Warszowicach. W ramach tego zadania zostanie wybudowana sieć kanalizacji 

sanitarnej. Planowany termin zakończenia to 30 wrzesień bieżącego roku. 7 czerwca 

mieliśmy awarię, uszkodzeniu uległ element kolektora tłocznego znajdujący się wewnątrz 

pompowni w Golasowicach. Pompownia ta jest głównym obiektem przesyłającym ścieki  

z trzech południowych sołectw w gminie. W celu jak najszybszej naprawy elementu 

konieczne było szybkie odpompowanie ścieków z przepompowni stale do niej 

napływających. Do transportu ścieków wykorzystano posiadane przez Wodociągi 

Pawłowickie pojazdy asemizacyjne oraz skorzystano z pomocy samochodów sąsiednich 

Wodociągów z Jastrzębia Zdroju oraz z Suszca. Awarię udało się usunąć po 6 godzinach  

od jej zaistnienia. W Wodociągach również trwają prace polegające na odbiorze 

nieczystości ze zbiorników bezodpływowych. Otrzymano również dokumentację projektową 

na budowę dwóch mikroinstalacji fotowoltaicznych wykonanych na zlecenie Wodociągów 

dla stacji hydroforowej w sołectwie Pniówek przy ulicy Polnej oraz dla przepompowni 

osiedlowej PO2 przy ulicy Wodzisławskiej. W Ośrodku Pomocy Społecznej dużo zadań jest 

również na bieżąco realizowanych. 18 czerwca pracownicy Ośrodka zorganizowali dzień 

otwarty w placówce wsparcia dziennego. Kontynuowane są również cykliczne działania  
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w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów. W Gminnym Zespole Oświaty zgodnie  

z otrzymaną z Ministerstwa Finansów kalkulacją kwoty części oświatowej subwencji ogólnej 

na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy 

dla dzieci i młodzieży na rok 2024, gmina Pawłowice jest zobowiązana, by zabezpieczyć  

na te zadania środki finansowe w wysokości 12 mln 456 tys. zł. Środki na zadania 

oświatowe gmina otrzymuje w ramach części oświatowej subwencji ogólnej  

w niewystarczającej wysokości. W związku z tym zwiększenie planu wydatków dokonane 

zostanie ze środków własnych w wysokości 2 mln zł. Dotychczasowy plan wydatków  

w budżecie gminy na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży wynosi 10 milionów. Stąd te 2 miliony  

są konieczne do uzupełnienia. Aktualnie trwa analiza budżetów szkół i temat powróci  

na komisje Rady w miesiącu wrześniu. W Gminnym Zespole Oświaty rozstrzygnięto również 

konkurs na prowadzenie niepublicznego przedszkola, które będzie funkcjonować  

w Jarząbkowicach. Rozliczono, wypłacono stypendia szkolne dla uczniów o charakterze 

socjalnym. Trwa również zbieranie wniosków o awans zawodowy nauczycieli na stopień 

nauczyciela mianowanego i trwa zbieranie wniosków na dowóz dzieci z terenu gminy  

na rok szkolny 2024-2025. Zespół Szkół Ogólnokształcących zakończył nabór. Liczba 

chętnych z pierwszych preferencji w Szkole Branżowej pierwszego stopnia to mamy  

22 uczniów, w Liceum Ogólnokształcącym 46, natomiast do Technikum 40 uczniów  

i zostanie w związku z tym utworzona jedna klasa szkoły branżowej pierwszego stopnia, 

jedna klasa liceum ogólnokształcącego i jedna klasa technikum, w trzech zawodach, 

technik chłodnictwa i klimatyzacji, technik elektryk i technik logistyk. I w okresie wakacji 

ustalono, że publiczne przedszkola będą funkcjonowały w miesiącu lipcu w sołectwach 

Pawłowicach, w Golasowicach i Warszowicach, natomiast w miesiącu sierpniu czynne będą 

publiczne przedszkola w sołectwie Osiedle Pawłowice, czyli Modrzewiowy Ogród,  

w Pielgrzymowicach i w Krzyżowicach. W Gminnym Ośrodku Sportu przygotowano  

i uruchomiono zapisy na wakacyjne zajęcia dla dzieci i młodzieży. Trwają również zapisy 

na Bieg Pawłowicki, który odbędzie się 31 sierpnia. 31 sierpnia będą biegi dzieci i młodzieży 

oraz sztafety rodzinne, natomiast bieg główny 1 września. 19 czerwca na kortach GOS-u 

odbyło się zakończenie sezonu w Akademii Tenisa Ziemnego. Przekazano plac budowy  

na prace związane z wymianą nawierzchni sportowej na boisku zadaszonym przy Gminnym 

Ośrodku Sportu, czyli na rogu ulicy Sportowej i Szkolnej. Gmina Biblioteka Publiczna 

realizowała szereg ciekawych inicjatyw. Oczywiście odbywały się cykliczne spotkania 

klubów działających w bibliotece, m.in. Klubu Miłośników Historii, Klubu Czytelnika, Klubu 

Podróżnika Pasjonaty oraz w ramach 23 ogólnopolskiego Tygodnia Czytania Dzieciom 

Biblioteka Centralna i filie zorganizowały bardzo dużo imprez, warsztatów dla najmłodszych 

czytelników. W Gminnym Ośrodku Kultury oprócz wielu zadań i atrakcji dla dzieci  

i młodzieży również było uroczyste zakończenie roku szkolnego 2023-2024 połączone  

z częścią artystyczną przygotowaną przez uczniów ogniska muzycznego. W galerii  

na drugim piętrze odbyło się uroczyste otwarcie wystawy prac malarskich powstałych  

na warsztatach plastycznych EDUS. Gminny Ośrodek Kultury również wraz z parafią pod 

wezwaniem św. Jana Chrzciciela w Pawłowicach zorganizował w ogrodzie parafialnym przy 

kościele piknik rodzinny. W parku przy inhalatorium na początek wakacji wyświetlono film, 

a w Jarząbkowicach już po raz drugi został zorganizowany festiwal rockowy. Odbywały  

się również cotygodniowe spotkania dla seniorów. W zakresie zamówień publicznych: 

dzisiaj miało miejsce otwarcie ofert na przebudowę ulicy Jasnej w Pielgrzymowicach. 

Zostało złożonych 14 ofert. Najtańsza oferta jest na kwotę 2,5 mln. Mamy zabezpieczone 

środki finansowe w budżecie w wysokości 2,7 mln zł. Wymiana nawierzchni boiska  

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Krzyżowicach. Termin składania ofert upływa 4 lipca. 

Budowa instalacji fotowoltaicznych trzeci etap, czyli carporty, termin składania ofert 

upływa również 4 lipca i dostawa artykułów spożywczych do Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Pawłowicach, tam jest 13 zadań, termin składania ofert 12 lipca. 

Postępowania, które są na etapie sprawdzania, rozstrzygnięć, to jest budowa i przebudowa 

sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej na terenie gminy. Jest tam 8 zadań i to zadanie 

jest dofinansowane z Programu Polski Ład. Kolejne zadanie, o którym już wspominałam, 

to przebudowa mostu ulica Lipowa w Golasowicach. I tutaj właśnie były złożone 4 oferty  

i trwa właśnie to procedowanie już w kierunku podpisania umowy. Oraz kolejne zadanie  

to remonty wielkopowierzchniowe dróg. Tutaj mieliśmy 5 ofert, najtańsza na kwotę  

679 641 zł. Ponadto w okresie międzysesyjnym został rozstrzygnięty nabór na stanowisko 
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inspektora w Referacie Inwestycji z uprawnieniami budowlanymi. Od 1 sierpnia zostanie 

zatrudniony pracownik w tym referacie. 10 czerwca ogłoszony został nabór na stanowisko 

inspektora do referatu również inwestycji z uprawnieniami o specjalności instalacyjnej. 

Termin składania ofert został wyznaczony na 20 czerwca. Wpłynęły dwie oferty. Nabór jest 

w trakcie rozstrzygania. 18 czerwca ogłoszony został również nabór na stanowisko 

starszego informatyka w Referacie Informatyki. Termin składania dokumentów 

wyznaczony jest do 1 lipca. Ponadto uczestniczyłam w okresie międzysesyjnym w szkoleniu 

zorganizowanym dla organów wykonawczych w gminie, zorganizowanym przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową. 6 czerwca uczestniczyłam w Wiosennych spotkaniach z folklorem 

zorganizowanym w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach. 10 czerwca miało miejsce 

spotkanie z organizacjami publicznymi, grupami nieformalnymi w Gminnym Ośrodku 

Kultury. 11 czerwca uczestniczyłam w zgromadzeniu Stowarzyszenia Gmin Górniczych.  

12 czerwca miało miejsce w Zespole Szkół Ogólnokształcących spotkanie z delegacją ze 

Słowacji i Starostą Tepliczki nad Wachą, Williamem Razikiem. Również tego samego dnia 

w Starostwie Powiatowym uczestniczyłam w Konwencie Wójtów w Powiecie Pszczyńskim. 

13 czerwca odbyło się spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych oraz miało miejsce 

spotkanie z Radą Sołecką w Pielgrzymowicach, w której uczestniczyli również radni.  

17 czerwca odbyło się spotkanie z przedstawicielami Urzędu Miasta Jastrzębie i Kopalnią 

Węgla Kamiennego Jastrzębską Spółką Węglową w sprawie koncepcji przebudowy DW 933. 

Odbyło się również spotkanie tego samego dnia wójtów oraz walne zgromadzenie 

Stowarzyszenia Rybackiego Żabi Kraj oraz uczestniczyłam z Panią Przewodniczącą Rady  

w Dniu Ławnika w Sądzie Rejonowym w Jastrzębiu - Zdroju. 18 czerwca przyjechał do nas 

drugi Wicewojewoda Kopański Michał w sprawie współpracy z gminą Pawłowice. 19 czerwca 

miała miejsce mediacja z firmą Margo oraz zorganizowane było spotkanie informacyjne  

z mieszkańcami gminy w sprawie planu ogólnego. 20 czerwca zostały złożone kwiaty pod 

pomnikami powstańców śląskich na terenie naszej gminy, czyli w Jarząbkowicach  

oraz na Pniówku. Uczestniczyłam też w spotkaniu z przedstawicielami Spółdzielni 

Mieszkaniowej w sprawie zwiększenia efektywności, czy też segregacji odpadów,  

a o godzinie 17.00 odbyło się spotkanie informacyjne również z mieszkańcami gminy  

w sprawie planu ogólnego, ale tym razem w sołectwie Golasowice. 21 czerwca  

w Osiedlowym Domu Kultury uczestniczyłam również w spotkaniu z mieszkańcami  

w sprawie indywidualnych węzłów cieplnych, które są planowane na terenie sołectwa 

Osiedle Pawłowice. W Urzędzie Gminy ponadto pełnione były cykliczne dyżury pracownika 

szkód górniczych, natomiast 27 czerwca będzie comiesięczny dyżur pracownika ZUS-u.  

9 czerwca Urząd Gminy zajmował się obsługą wyborów do europarlamentu. Wybory zostały 

przeprowadzone w 16 obwodach głosowania. Uprawnionych do głosowania było  

13 161 osób, natomiast w wyborach uczestniczyło 5 434 osoby, co stanowi 42,2% 

uprawnionych. Najwięcej głosów otrzymał Komitet Wyborczy Wyborców Prawo  

i Sprawiedliwość, który otrzymał 53,2%. Dziękuję bardzo, to wszystko. 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Wójt. Proszę teraz Przewodniczących Komisji o informację z działalności 

międzysesyjnej. Jako pierwszą proszę Panią Karolinę Szymaniec-Micką, Przewodniczącą 

Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym komisja odbyła dwa posiedzenia w dniu 11 czerwca 

oraz w dniu 18 czerwca. 11 czerwca przedmiotem obrad komisji wraz z Komisją 

Działalności Społecznej było omówienie raportu o stanie gminy. Przedstawiono także 

radnym dokumenty związane z udzieleniem wójtowi gminy Pawłowice absolutorium, 

sprawozdania finansowe, opinie RIO, a także wniosek komisji rewizyjnej. W drugiej części 

radni udali się do sołectwa Pielgrzymowice w ramach realizowanych w miesiącu czerwcu 

objazdów sołectw. W dniu 18 czerwca radni spotkali się z przedstawicielami polskich sieci 

energetycznych. Opiniowaliśmy także uchwały budżetowe związane z cyklicznymi, 

standardowymi zmianami. Rozmawialiśmy także na temat zamiany działek z Lasami 

Państwowymi. Dotyczy to sołectw, Pielgrzymowice i Jarząbkowice. Opiniowaliśmy także 
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projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, bocznej ulicy Pszczyńskiej 

w Warszowicach, a także w sprawie wyrażenia zgody na nabycia nieruchomości od KOWR-

u nieodpłatnie pod budowę ewentualnych dróg. Radni opiniowali także uchwałę w sprawie 

skargi na wójta gminy Pawłowice, a także powołania Rady Oświatowej Gminy Pawłowice. 

Tu zmiany dotyczyły zmiany na stanowisku przewodniczącego Rady Oświatowej. Radni 

opiniowali także projekt uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa gminy Pawłowice  

w Stowarzyszeniu Rybackim Żabi Kraj. Zaopiniowano także uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi pszczyńskiemu na poprawę bezpieczeństwa na przejściach 

dla pieszych. Chodzi o doświetlenie przejść w gminie Pawłowice. Omawialiśmy także zakres 

współpracy gminy Pawłowice z MZK. I w części komisji to tyle. Radni w miesiącu czerwcu 

zakończyli także objazdy we wszystkich sołectwach gminy Pawłowice, podczas których 

przedstawialiśmy poszczególne wnioski Pani Wójt. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Tomasza Żuchowskiego Przewodniczącego Komisji Działalności 

Społecznej.  

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dzień dobry, w okresie międzysesyjnym komisja odbyła również dwa posiedzenia 11 i 18 

czerwca. Były to posiedzenia łączone razem z Komisją Gospodarki i Mienia Komunalnego, 

a tematy nad którymi pracowaliśmy przedstawiła już Pani Karolina Szymaniec-Mlicka. 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Henryka Opackiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ HENRYK OPACKI 

W okresie międzysesyjnym nie odbyło się żadne posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Kamila Wawrzyczka Wiceprzewodniczącego Komisji skarg, wniosków 

i petycji. 

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI KAMIL 

WAWRZYCZEK 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji obradowała raz 10 czerwca. Przedmiotem obrad była 

skarga dotycząca dostępu do danych przestrzennych i procesu planowania przestrzennego. 

Zatwierdzono również protokół z posiedzenia z dnia 18 kwietnia 2023. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Przystępujemy do rozpatrzenia zasadniczych punktów dzisiejszej sesji. Materiały i projekty 

uchwał były udostępnione i omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniach 11 i 18 czerwca 2024 

roku. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je 

widoczne w BIP-ie.  

Ad. 7 

Przystępujemy do rozpatrzenia Raportu o stanie gminy. Proszę Panią Wójt o zabranie głosu. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Ustawa o samorządzie gminnym zobowiązuje wójta do opracowania co roku raportu  

o stanie gminne za rok ubiegły. Taki raport został przygotowany oraz złożony w biurze 

Rady, przekazany został radnym oraz przekazany został do wiadomości mieszkańców. 

Pozwolę sobie Państwu teraz przedstawić tutaj w kilku slajdach najważniejsze informacje 

z tegoż Raportu. Budżet gminy za rok 2023- dochody: według planu 136 822 315,80 zł. 

Wykonanie zamknęło się na poziomie 102,06%, co stanowi 140 082 613,08 zł. Wydatki 

natomiast według planu 157 389 285,16 zł. Wykonanie zamknęło się na poziomie 88,94 

%, co stanowi 139 987 127,13 zł. Wydatki inwestycyjne zostały wykonane na poziomie  

33 973 981,40 zł. W zakresie funduszu sołeckiego było realizowanych 29 przedsięwzięć  

na ogólną kwotę 451 387,29 zł. Najważniejsze inwestycje realizowane z budżetu gminy  

w ubiegłym roku: Przebudowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej  

w Jarząbkowicach, szczęśliwie w tym roku już będzie zakończenie na przełomie miesiąca 

lipca-sierpnia. Całkowity koszt inwestycji zamknął się kwotą 9 mln 188 tysięcy złotych. 
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Dofinansowane jest to zadanie z programu Polski Ład w kwocie 5 milionów złotych. 

Realizowane były również w ubiegłym roku naprawy wielkopowierzchniowe, które staramy 

się realizować co roku. W ubiegłym roku zostały one wykonane o łącznej długości 1130 

metrów, za łączną kwotę 655 tysięcy złotych oraz realizowane było utwardzenie 

nawierzchni destruktem z podwójnym skropieniem o długości 1580 metrów za ogólną 

kwotę 467 109 zł. Kolejne zadanie realizowane w ubiegłym roku to modernizacja 

infrastruktury transportu publicznego. Tutaj również zadanie dofinansowane ze środków 

zewnętrznych. Wartość projektu to 7 021 098 zł, z czego dofinansowanie wynosi  

5 milionów 458 zł tysięcy złotych. W ramach tego projektu powstało dziesięć nowoczesnych 

i ekologicznych punktów przesiadkowych umożliwiających zmianę środka transportu, 

samochód, rower, autobus i odpoczynek podczas podróży. Powstała infrastruktura, 

parkingi Park&Ride, zadaszone panelami fotowoltaicznymi, zadaszone wiaty rowerowe, 

wiaty do odpoczynku, samoczyszczące toalety publiczne, samoobsługowe stacje naprawy 

rowerów i urządzenia edukacyjno-zabawowe. Również realizowaliśmy przebudowę centrum 

multidyscyplinarnego drugi etap. Nakład w roku 2023 wyniósł 2 miliony 787 tysięcy zł. 

Całość realizacji, pierwszy etap i drugi etap to kwota 6 195 631 zł. W tym mieliśmy 

dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej z Ministerstwa Sportu. I tutaj jest 

dofinansowanie na kwotę 1 243 800 zł. Kolejne zadanie to zagospodarowanie terenu  

w Pawłowicach przy ulicy Biskupa Pawłowskiego. Tutaj koszt realizacji tego zadania to  

1 175 440 zł. Kolejne zadanie to budowa sali gimnastycznej wraz z rozbudową Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Krzyżowicach. Prace zostały rozpoczęte w 2021, ostatecznie 

zostały zakończone w marcu 2023. Całkowita wartość zadania zamknęła się kwotą  

7 483 051 zł, w tym 707 535 zł z funduszy unijnych na wymianę kotłowni i wentylację 

mechaniczną sali gimnastycznej. Kolejne zadanie realizowane w ubiegłym roku to 

adaptacja pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach. I tutaj wykonano 

szereg zadań. Zabudowano platformę przyschodową dla osób niepełnosprawnych, 

przebudowano skład opału na potrzeby szatni z sanitariatami oraz pomieszczenie 

techniczne z drukarkami 3D oraz zaadaptowano pomieszczenia na sale zajęć techniczno-

praktyczne wraz z dojściem do tych sal. Zabudowano centralną wentylację. Koszt całości 

tego zadania to 1 077 794 zł. Kolejne zadanie realizowane w ubiegłym roku to 

termomodernizacja segmentu budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących. W ramach prac 

wymieniono część okien wraz z parapetami. Część była wymieniona już w roku 2022. 

Wymieniono również drzwi wejściowe od strony boiska, zamontowano rolety, ocieplono 

ściany, odmalowano elewację, segment spełnia wymagane warunki termoizolacyjne. Koszt 

tej termomodernizacji to 569 063 zł. Kolejna inwestycja to przebudowa placu zabaw przy 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach i tutaj to już był drugi etap i zadanie to 

polegało na zabudowie zestawu zabawowego, sześciu ławek z oparciami, jeden stolik, 

huśtawka dwumodułowa, ośmiokątny plac z drewnianą altaną, boiska o nawierzchni  

z poliuretanu oraz nowe ogrodzenie i przebudowa części istniejącego ogrodzenia. Koszt 

inwestycji to 387 tysięcy. 50 tysięcy pozyskaliśmy jako darowizna z Fundacji Jastrzębskiej 

Spółki Węglowej, 200 842 zł pozyskano ze środków zewnętrznych. Kolejne zadanie  

to przebudowa sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Warszowicach. w ramach tego 

zadania dokonano wymiany pokrycia dachowego oraz zmodernizowano kotłownię  

do ogrzewania sali gimnastycznej wraz z zapleczem. Koszt tego zadania to 550 094,00 zł. 

Kolejne zadania realizowane już przez Wodociągi Pawłowickie to dzięki wieloletniej 

inwestycji mieszkańcy zyskali stabilność ciśnienia wody, która spełnia wszelkie wymagane 

parametry, wysoką retencję wody uzdatnionej, pozwalającej na zabezpieczenie wody  

na cele przeciwpożarowe w przypadku braku możliwości pobrania wody przez straże  

z zastępczych źródeł. Przebudowa stacji uzdatniania wody w Golasowicach: nakład w roku 

2023 wynosił 1 182 324 zł. Całość tej inwestycji kosztowała 3 161 591 zł. Kolejne bardzo 

ważne zadanie to przebudowa oczyszczalni mechaniczno-biologicznej. W 2023 roku  

w ramach zadania wieloletniego wykonano pracę w oczyszczalni mechanicznej w sołectwie 

Pniówek. Nakład inwestycyjny w ubiegłym roku to 1 249 898 zł. Całość tego zadania to  

4,3 mln zł. W ubiegłym roku 1 czerwca mieliśmy uroczyste otwarcie Wodnego Placu Zabaw. 

Inwestycja ta zakończyła się w roku 2022, ale w ubiegłym roku, 1 czerwca, otwieraliśmy. 

Obiekt ten czynny jest 7 dni w tygodniu od godziny 9 do 20, a korzystanie jest bezpłatne. 

Obieg dostosowany jest również dla potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Całkowita 

wartość tego zadania wynosiła 3 508 367 zł, z czego dofinansowanie mieliśmy z Polskiego 

Ładu 2 mln 700 tys., 150 000 zł jako darowizna z Fundacji Jastrzębskiej Spółki Węglowej. 
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W ubiegłym roku 21 lutego, powołano Pawłowicką Spółdzielnię Energetyczną, obejmującą 

swoim obszarem teren gminy Pawłowice. Spółdzielnia zapewniać będzie utrzymanie zasad 

rozliczeń prosumenckich, a tym samym opłacalność prowadzonych przez gminę inwestycji 

związanych z odnawialnymi źródłami energii. Pod koniec roku 2023 Pawłowicka 

Spółdzielnia Energetyczna zarządzała trzema instalacjami fotowoltaicznymi. Docelowo  

do spółdzielni włączonych zostanie 7 instalacji zabudowanych w ramach projektu 

realizowanego w bieżącym roku, czyli to zadanie, które teraz w miesiącu czerwcu trwa 

odbiór. Pozwoli to zwiększyć do 16% udział energii pochodzącej z odnawialnych źródeł 

energii w zaopatrzeniu gminy w energię elektryczną. 16 czerwca bieżącego roku podpisano 

również umowę o współpracy z Politechniką Śląską w Gliwicach, aby pozyskać partnera 

merytorycznego oraz zaplecze naukowe do działań związanych z samowystarczalnością 

energetyczną. W zakresie transportu zbiorowego w ubiegłym roku uruchomiono przystanki 

kolejowe. W miesiącu wrześniu w Warszowicach, w miesiącu grudniu w Pawłowicach. 

Perony zostały zabudowane przez PKP PLK, S.A. w ramach rządowego programu budowy 

lub modernizacji przystanków kolejowych w latach 2021-2025. Ponadto gmina partycypuje 

w kosztach projektu unijnego realizowanego przez województwo śląskie Kolej Plus i w roku 

2023 kwota współfinansowania z budżetu gminy wyniosła 16 tysięcy 50 złotych. W zakresie 

ochrony środowiska w ubiegłym roku odebrano 6460,3 tony zmieszanych i segregowanych 

odpadów komunalnych, co w stosunku do roku 2022 stanowi wzrost o 1%. Wymagany 

przepisami poziom ponownego użycia i recyklingu odpadów komunalnych w 2023 to jest 

35%. Gmina osiągnęła 35,85%. Natomiast w roku bieżącym jaki musimy osiągnąć procent 

to jest 45. I tutaj mamy zagrożenie, że poziom nie zostanie osiągnięty, a skutkiem będą 

kary finansowe. Opłata za odbiór i zagospodarowanie odpadów. W ubiegłym roku  

w pierwszym półroczu mieliśmy kwotę 25,50 od mieszkańca za miesiąc, natomiast  

w drugim półroczu już kwota była wyższa po przetargu i wynosiła 28,50, a ulga  

za kompostowanie 3 zł od mieszkańca za miesiąc. W zakresie pomocy społecznej 

poszerzenie oferty pomocy zwiększyło liczbę osób korzystających ze wsparcia. Liczba 

rodzin objętych pomocą społeczną w 2023 roku wzrosła, wynosiła 137 i była o 39 rodzin 

większa w stosunku do roku 2022. Nowe działania, które zostały wdrożone, to m.in.  

na rzecz osób z niepełnosprawnościami, to program opieka wytchnieniowa, program Razem 

Łatwiej, czyli spotkania ze specjalistami dla rodziców i członków rodzin osób  

z niepełnosprawnością, wyjazd integracyjny do Wadowic dla grupy wsparcia Zgrana 

Ferajna, wyjazd edukacyjny do Ogrodzieńca dla osób z niepełnosprawnościami i ich rodzin. 

Na rzecz seniorów realizowany jest Korpus Wsparcia Seniorów oraz spotkania informacyjne 

z seniorami w sołectwach oraz realizowane są inne zadania takie jak piknik rodzinny, dzień 

otwarty, świetlicy Różowe Okulary, dzień pomocy i wsparcia dla potrzebujących. W związku 

z wejściem w życie przepisów zmieniających ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym w ubiegłym roku 24 października Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego i zgodnie z zapisami ustawy plany ogólne 

mają zastąpić studia uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gmin, 

które stracą moc z dniem 1 stycznia 2026 roku. W ubiegłym roku obchodziła nasza gmina 

50 lat istnienia. Organizowane były uroczystości z tej okazji i również tego dnia została 

właśnie podpisana współpraca z Politechniką Śląską w zakresie samowystarczalności 

energetycznej. W zakresie demografii odnotowaliśmy spadek liczby mieszkańców, liczby 

urodzeń. Liczba mieszkańców na ostatni dzień grudnia wynosi 17 111 osób. W stosunku 

do roku 2022 ubyło nam 80 mieszkańców. Liczba urodzeń to 140 w 2023. W stosunku do 

roku 2022 mamy o 15 urodzeń mniej. W ubiegłym roku nasza gmina zajęła trzecie miejsce 

w rankingu gmin województwa śląskiego, który został zorganizowany przez Ośrodek 

Kształcenia Samorządu Terytorialnego im. Waleriana Pańki przy współpracy z Urzędem 

Statystycznym w Katowicach. 129 gmin województwa śląskiego było ocenianych  

na podstawie 16 wskaźników dotyczących rozwoju ekonomicznego, gospodarczego  

i społecznego. Dziękuję bardzo za uwagę. 

1) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękujemy Pani Wójt. Otwieram debatę nad raportem o stanie gminy. Informuję, że nikt 

z mieszkańców gminy nie zgłosił się do zabrania głosu w debacie. Czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos w debacie nad raportem. Nie widzę żadnych zgłoszeń, w związku  
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z czym przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania wójtowi 

gminy Pawłowice.  

2) 

Projekt uchwały został zaopiniowany 11 czerwca przez Komisję Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 9 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Działalności Społecznej 5 głosów za. 

Proszę teraz radnych o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/16/2024 w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Pawłowice  została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 3  

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 8 

Przystępujemy do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

Proszę Panią Skarbnik, Panią Mirelę Brańczyk o przedstawienie sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy Pawłowice za 2023 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 

1) 

SKARBNIK GMINY PAWŁOWICE MIRELA BRAŃCZYK 

Witam Państwa. Wstępne dane jeśli chodzi o wykonanie budżetu tutaj Pani Wójt już 

przekazała przy okazji Raportu o stanie gminy. Ja tutaj tylko dodam, że przychody jakie 

zostały osiągnięte za 2023 rok to jest 35 777 552,31 zł. Rozchody, czyli spłaty 

zaciągniętych zobowiązań finansowych kształtowały się w wysokości 1 432 500,00 zł. 

Wynik budżetu był dodatni, wynosił 195 486,55 zł. Na tym slajdzie tutaj bardzo ładnie 

widać, że budżet to jest taki organizm żywy, który ciągle się zmienia. Od planowanych 

wcześniej kwot dochody zwiększono o około 15 milionów. Ja będę operować tutaj 

milionami, bo te grosze to byśmy tutaj bardzo długo mówili, czyli plan dochodów wzrósł  

o 15 milionów, przy czym wykonanie dochodów było większe niż planowane  

o 3 360 000 zł. Z kolei plan wydatków pierwotnych zwiększono o 25 milionów, natomiast 

nastąpiło niewykonanie wydatków na kwotę 17 402 000 zł i dotyczyło to głównie wydatków 

majątkowych. Tutaj też chciałam pokazać Państwu, że te 25 milionów to jest podjęcie  

w ciągu roku kolejnych inicjatyw, kolejnych zadań, które przekładają się na pracę tutaj 

pracowników Urzędu i jednostek wszystkich w gminie. Jeśli chodzi o dochody, to ten plan 

wynosił 102,46%. Największy udział w nadwyżce wykonania dochodów ponad plan były to 

podatki lokalne, podatek od czynności cywilno-prawnych, od spadków i darowizn, czyli to 

są te stałe dochody, na których w zasadzie w większości też opiera się budżet każdej gminy. 

Dochód na jednego mieszkańca w 2023 roku wynosił 8 192,54 zł. Główne źródła dochodów 

to są nasze subwencje, podatki. Na tym opiera się budżet. Jeśli chodzi o wydatki, zostały 

wykonane w 88,94%. I tak jak mówiłam, wydatki majątkowe szczególnie tutaj nie zostały 

wykonane z różnych przyczyn. Myślę, że też były planowane pod środki unijne. Jak była 

możliwość ich pozyskiwania, tak zostały wprowadzane zadania do budżetu. Wydatki  

na jednego mieszkańca to jest 8 181,12 zł. I tutaj mamy strukturę wydatków. Tutaj jeszcze 

bym chciała dodać, że przy wydatkach majątkowych plan był 40 mln 355 tys. Wykonanie 

33 mln 973 tys. A jeśli chodzi o strukturę dotacji, w tym wydatków majątkowych z tytułu 

dotacji, czy zadań, które były ujęte w wieloletniej prognozie finansowej, czy zadań 

jednorocznych, wyglądało to tak, że z tych 33 milionów, 15 milionów 875 tysięcy to były 

zadania z WPF-u, 9 milionów 182 tysiące to były zadania jednoroczne i 8 milionów 915 

tysięcy to były dotacje o charakterze majątkowym. I tutaj znowu struktura wydatków 

najwięcej, wiadomo jest to czynnik ludzki, najwięcej środków pochłaniają wynagrodzenia 

pracowników, którzy wykonują zadania. No później mamy też programy finansowane ze 

środków zewnętrznych. Obsługa długu jest bardzo niewielka, do tego jeszcze wrócę. I tutaj 

realizacja wydatków bieżących według działów. W każdej gminie nie da się ukryć, 

największe wydatki pochłania oświata i wychowanie. Kolejne miejsce to jest administracja 

publiczna. No i później mamy pomoc społeczną. W zasadzie zadania realizowane przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej to jest 9 milionów, także jest tam też bardzo dużo zadań  

i duże środki są przerabiane. Tutaj mamy podział wydatków bieżących według podmiotów, 
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no jak już wspomniałam, oświata najwięcej, później mamy Ośrodek Pomocy Społecznej, 

no i gospodarka odpadami, to też są znaczne, tego nie trzeba chyba bardzo tłumaczyć. 

Wydatki na komunikację lokalną oczywiście. Realizowane wydatki majątkowe, największy 

udział, inwestycje na drogach gminnych, inwestycje w dziale kultury i sportu, no i zadania 

realizowane przez Wodociągi. Zadłużenie gminy, tutaj bym chciała powiedzieć,  

że naprawdę Pawłowice są jedną z nielicznych gmin, a mogę to powiedzieć naprawdę  

z doświadczenia zawodowego, które ma tak niski wskaźnik zadłużenia, bo w poprzedniej 

pracy w ośmioletnim doświadczeniu spotkałam jedną, jedyną gminę, która nie miała w 

ogóle zobowiązań finansowych. Tutaj gmina Pawłowice naprawdę może widać, że była ta 

gospodarka prowadzona w sposób bardzo rozsądny. I tutaj mamy środki przeznaczone na 

wydatki, tak zwane szczególne zasady wykonania budżetu. Są to środki z opłaty na 

sprzedaż napojów alkoholowych i z kolei wydatki na przeciwdziałanie alkoholizmowi. Za 

2023 rok osiągnięto nadwyżkę, która przyjęta została do planu wykonania na 2024 rok. 

Opłata za gospodarowanie odpadami, nadwyżka osiągnięta 550 tys. także została 

wprowadzona do planu na 2024 rok. Opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych 

18 tys. wprowadzona do planu. Opłata za korzystanie ze środowiska to jest 296 tys. i to 

też jest do wykorzystania w 2024 roku. Dotacje udzielone z budżetu gminy. Tutaj przy 

wydatkach bieżących mamy dotacje przedmiotowe, dotacje podmiotowe, dotacje celowe. 

Dotacja przedmiotowa dotyczyła Gminnego Ośrodka Sportu, dotacje podmiotowe były to 

instytucje kultury i realizacja zadań oświatowych przez przedszkola, no i dotacje celowe  

na realizację różnych zadań, a z kolei dotacje majątkowe były to dla zakładu budżetowego, 

dla Gminnego Ośrodka Sportu i Powiatu Pszczyńskiego. Informacja o stanie mienia 

komunalnego. Grunty stanowiące własność gminy to powierzchnia 274,5 ha, wartość 13,6 

mln. wzrosła w stosunku do 2022 roku o 1,767 mln. Oddano w użytkowanie wieczyste 

powierzchnie o 4,365 ha bez zmian i oddanie w trwały zarząd powierzchnia 23,589 ha  

w zaokrągleniu. Jest to łącznie 24 nieruchomości przekazane placówkom oświatowym, 

Gminnemu Ośrodkowi Sportu, Wodociągom Pawłowice i Ośrodkowi Pomocy Społecznej. 

Wynika taki sposób gospodarowania z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Gmina 

posiada 174 budynki na gruntach komunalnych, w tym 9 mieszkalnych. Tutaj wartość 

Państwo mają przedstawioną. Długość dróg gminnych wynosi 205,10 km o wartości 112 

milionów 964 tysiące. Bez zmian do ubiegłego roku. Jeśli chodzi o stan posiadania 

stanowiących własność Skarbu Państwa, rozchód nieruchomości o 365 metrów, a przychód 

7,619 hektara o wartości 209 tys. Gmina złożyła sprawozdanie finansowe obejmujące 

bilans jednostki samorządu terytorialnego, w tym Urząd Gminy, jednostki organizacyjne, 

zakład budżetowy, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu, informacja 

dodatkowa i gmina jest także zobowiązana do sporządzania tzw. bilansu 

skonsolidowanego, który obejmuje bilans JST oraz bilanse instytucji kultury jako odrębnych 

osób prawnych. Chciałam jeszcze przedstawić parę danych, które dotyczą także realizacji 

zadań gminy, ale już ze środków szczególnych. 12 projektów zostało realizowanych  

w tamtym roku. Dochód z tego tytułu, ale za realizację projektów, które miały miejsce 

tylko w 2023 roku wynosił 840 974,67 zł. a wpływ za projekty realizowane w latach 

poprzedzających 2023 rok był w 2023 roku, to jest 2 300 393,91 zł. Później gmina 

otrzymywała także środki z Funduszu Pomocy Ukrainie. Wykonanie wynosiło po stronie 

dochodów i wydatków 733 203,17 zł. I fundusz sołecki, tutaj Pani Wójt już wspominała,  

to było 451 387,29 zł. I były jeszcze środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID  

lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID. I to była 

wartość po stronie wydatków i dochodów 5 836 729,45 zł. Dziękuję bardzo. 

2) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę jeszcze Panią Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

SKARBNIK GMINY PAWŁOWICE MIRELA BRAŃCZYK 

Uchwała została podjęta przez kolegium Pierwszy Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Numer uchwały 4200/I/93/2024 z dnia 23 kwietnia 2024 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez wójta gminy Pawłowice sprawozdaniu z wykonania budżetu 

gminy. Uchwala się co następuje. Wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez wójta 

gminy Pawłowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok. Uchwała wchodzi  
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w życie z dniem podjęcia. I w uzasadnieniu kolegium stwierdza, że wójt gminy Pawłowice 

przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie roczne z wykonania budżetu  

za 2023 rok w terminie, z zachowaniem ustawowego terminu. Skład dokonał analizy  

i stwierdził, że budżet gminy został uchwalony przez Radę Gminy i nie występują 

rozbieżności w stosunku do danych zawartych w sprawozdaniach złożonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok było 

kompletne. Wykonane dochody i wydatki posiadały prawidłową szczegółowość. Wykonanie 

budżetu zamknęło się nadwyżką budżetową w wysokości 195 486,55 zł, przy 

zaplanowanym deficycie 20 566 969,36 zł. Został także spełniony wymóg wynikający z 

artykułu 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, zgodnie z którym na koniec roku 

budżetowego wykonane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż wykonane dochody 

powiększone o przychody. Za 2023 rok została osiągnięta nadwyżka operacyjna  

w wysokości 19 765 283,37 zł. Ponadto w sprawozdaniu zawarto zmiany w planie 

wydatków na realizację programów sfinansowanych ze źródeł zewnętrznych. 

Przedstawiono stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich, czyli te, które są 

w przedsięwzięciach w WPF-ie. Ujęto dochody, wydatki zgodnie z artykułem 223,  

na których gromadzone są środki na wydzielonych rachunkach. Zgodnie z artykułem  

6r ust. 2e ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w sprawozdaniu ujęto informacje  

o dochodzie z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, informacje  

o wydatkach poniesionych na funkcjonowanie tego systemu i objaśnienie do powyższych 

danych. Ze sprawozdania RBZ jest to sprawozdanie o stanie zobowiązań z tytułów 

dłużnych. Zadłużenie gminy na koniec roku wynosiło 2 343 800,50 zł co stanowiło 1,7% 

wykonanych dochodów. Na koniec 2023 roku zachowana została obligatoryjna relacja 

wynikająca z regulacji zawartej w artykule 243 o finansach. Kształtowanie się powyższej 

relacji po wprowadzeniu wyników wykonania budżetu ulega poprawie, czyli generalnie 

sytuacja Pawłowic ciągle się poprawia, co zresztą wspominałam o tym, że zadłużenie jest 

bardzo niewielkie. Przedłożona ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu w 2023 

roku informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego zawiera wymagane 

dane określone w artykule 267 ust. 1 punkt 3 ustawy o finansach publicznych. Biorąc pod 

uwagę ustalenia Pierwszy Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

orzekł jak w paragrafie pierwszym uchwały. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie 

do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach wniesione w terminie 14 dni 

od dnia ich doręczenia. Podpisano Przewodniczący Pierwszego Składu Pan Tadeusz 

Stawowczyk. Dziękuję. 

3) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem  

i informacją o stanie mienia komunalnego. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym 

temacie. Nie widzę zgłoszeń.  

4) 

W związku z tym przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego gminy Pawłowice za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2023 rok. Projekt uchwały został zaopiniowany 11 czerwca 

przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz 

Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Proszę radnych o przegłosowanie uchwały na 

tabletach 

Uchwała nr III/17/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Pawłowice za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Pawłowice za 2023 rok  została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 4 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 9 

Dziękuję przechodzimy do punktu 9, przystępujemy do punktu dotyczącego udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy za 2023 rok. Na początku proszę Przewodniczącego Komisji 
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Rewizyjnej Henryka Opackiego o przedstawienie informacji Komisji Rewizyjnej  

z przeprowadzonych kontroli. 

1) 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ HENRYK OPACKI 

Komisja Rewizyjna w okresie sprawozdawczym do dnia 30 kwietnia 2024 działała  

w składzie Helena Matera, Zbigniew Dusza, Dariusz Czakon i Karolina Szymaniec-Mlicka. 

Od dnia 7 maja 2024 komisja obradowała w składzie powołanym przez Radę Gminy 

Pawłowice IX kadencji, to jest Henryk Opacki, Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Krzysztof 

Gryckiewicz i Marek Krupka. Komisja prowadziła kontrolę realizacji budżetu za rok 2023. 

Odbyła łącznie 8 posiedzeń w zakresie kontroli określonych w uchwałach Rady Gminy  

o numerze XLIII/436/2022 z dnia 20 grudnia 2022 rok o numerze LIII/539/2023 z dnia  

19 grudnia 2023 rok. Podsumowującą kontrolę realizacji budżetu poprzedziły kontrolę 

działalności jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych oraz instytucji kultury. 

Komisja szczególnej analizie poddała sposób wykorzystania dotacji z budżetu gminy zaś  

w zakładach budżetowych, instytucjach kultury dodatkowo zwracano uwagę na przychody 

z tytułu prowadzonej działalności statutowej oraz na sposób wykorzystania mienia 

gminnego. Komisja prowadząc swoją planową działalność w zakresie sprawozdawczym 

podjęła kontrolę: Gminny Zespół Oświaty, gdzie skontrolowano wydatkowanie środków 

finansowych przyznanych na oświatę z podziałem na poszczególne placówki, szczególnie 

przedszkola w roku 2023. W tym dowódź dzieci do szkół, stołówki i świetlice szkolne. 

Dotacje dla przedszkoli publicznych i żłobka, ujęcie wydatków w porównaniu do dwóch lat 

poprzednich. Gminny Ośrodek Sportu, w którym skontrolowano rozliczenie dotacji  

z budżetu gminy, przychody i koszty Gminnego Ośrodka Sportu w roku 2023, wydatki  

w porównaniu do dwóch lat poprzednich. Dokonano kontroli rozliczeń, inwestycji, zasad 

funkcjonowania obiektów GOS oraz obiektów sportowo-rekreacyjnych w sołectwach. 

Gminny Ośrodek Kultury i Gminna Biblioteka Publiczna, w którym przeprowadzono kontrole 

rozliczenia dotacji udzielonych na ich działalność. Wodociągi Pawłowice: tu 

przeprowadzono kontrolę rozliczeń dotacji, dochodów, wydatków w porównaniu do dwóch 

lat poprzednich oraz stanu realizacji inwestycji prowadzonych przez Wodociągi. Gminny 

Zespół Komunalny, gdzie dokonano kontroli działalności kosztów utrzymania Zespołu oraz 

zakresu wykonywania robót. Budżet: podsumowaniem pracy komisji była kontrola 

realizacji całości budżetu gminy Pawłowice za rok 2023. Komisja zapoznała się z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i na tej podstawie komisja sporządziła wniosek do Rady 

Gminy o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Pawłowice. Wniosek został przesłany do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i uzyskał pozytywną opinię. Dziękuję. 

2) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę teraz radnego o przedstawienie wniosku Komisji rewizyjnej z dnia 22 maja 2024 

roku skierowanego do Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy  

za 2023 rok. Wniosek został również skierowany do zaopiniowania przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Katowicach. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ HENRYK OPACKI 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Pawłowice, dnia 22 maja 2024. Rada Gminy Pawłowice. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice o udzielenie absolutorium wójtowi 

Gminy Pawłowice. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Pawłowice powołana uchwałą nr 

I/3/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 7 maja 2024 w składzie: Opacki Henryk 

Przewodniczący, Baron Iwona Zastępca Przewodniczącego, Cyrulik Grzegorz członek, 

Gryckiewicz Krzysztof członek, Krupka Marek członek. Działając w oparciu o artykuł 18 a 

ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym tj. Dziennik Ustaw z 

2024 roku pozycja 609 przeprowadziła kontrolę w wybranych jednostkach organizacyjnych 

i zakładach budżetowych oraz dokonała kontroli wykonania budżetu gminy Pawłowice za 

2023 rok. Komisja działała w oparciu o plany pracy za 2023 rok przyjęte uchwałą o numerze 

XLIII/436/2022 z dnia 20 grudnia 2022 oraz na 2024 rok przyjęty uchwałą z tytułu 

LIII/539/2023 z dnia 19 grudnia 2023 rok. Komisja zgodnie z przyjętym planem pracy 

przeprowadziła kontrolę wykorzystania środków finansowych przez jednostki organizacyjne 

i gminne zakłady budżetowe w zakresie przyznanych dotacji. Komisja dokonała kontroli 

wykonania budżetu gminy za 2023 przyjętego uchwałą numer XLIII/425/2022  



14 
 

z dnia 20 grudnia 2022, zmieniającego w ciągu roku budżetowego uchwałami Rady Gminy 

w oparciu o przedstawione sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za rok 2023, 

informację o stanie mienia komunalnego gminy Pawłowice. Sprawozdanie finansowe gminy 

Pawłowice za rok 2023 składa się z bilansu wykonania budżetu gminy Pawłowice, łącznego 

bilansu obejmującego dane wynikające z bilansu gminnych jednostek budżetowych  

i zakładów budżetowych, łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające 

z rachunków zysków i strat gminnych jednostek budżetowych i gminnych zakładów 

budżetowych, łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające  

z zestawienia zmian w funduszu gminnym jednostek budżetowych i zakładów 

budżetowych, informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji 

dodatkowych gminnych jednostek budżetowych i zakładów budżetowych, 

skonsolidowanego bilansu jednostek samorządu terytorialnego gminy Pawłowice za rok 

2023. Komisja pozytywnie ocenia realizację budżetu gminy Pawłowice przez Wójta gminy 

Pawłowice. Komisja zapoznała się z uchwałą numer 4200/I/93/2024 z dnia 23 kwietnia 

2024 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 

opinii przedłożonej przez wójta gminy Pawłowice o sprawozdaniu z wykonania budżetu  

za 2023 rok. W związku z powyższym Komisja rewizyjna w głosowaniu jawnym pozytywnie 

opiniuje prowadzoną przez wójta gminy Pawłowice realizację budżetu w 2023 roku  

i wnioskuje do Rady Gminy Pawłowice o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Pawłowice 

za 2023 rok. Podpisy członków komisji rewizyjnej: Opacki Henryk Przewodniczący, Baron 

Iwona Zastępca Przewodniczącego Komisji, Cyrulik Grzegorz Członek Komisji, Gryckiewicz 

Krzysztof Członek Komisji, Krupka Marek Członek Komisji. Dziękuję. 

3) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Proszę o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ HENRYK OPACKI 

Uchwała numer 4200/I/123/2024 Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach dnia 29 maja 2024 w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice na podstawie art. 13 ppkt 8 art. 19 ust. 2 i ust. 3 oraz 

artykuł 20 ustęp 1 ustawy z dnia 7 października 1992 rok o regionalnych izbach 

obrachunkowych Dziennik Ustaw z 2023 rok pozycja 1325 w związku z artykułem 18 a 

ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Dziennik Ustaw 1024 

rok, pozycja 609 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, 

Przewodniczący Tomasz Stawowczyk, Członek Krystyna Zawiślak, Członek Piotr Wybraniec 

uchwala co następuje. Wydaje się pozytywną opinią o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy za 2023 rok. Paragraf drugi: 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie. I Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Pawłowice z dnia 22 maja 2024 o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Pawłowice, 

który wpłynął do Izby 28 maja 2024 rok stwierdza co następuje.  

Z przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice o udzielenie 

absolutorium wójtowi gminy Pawłowice z tytułu wykonania budżetu za rok 2023  

sformułowanego w dniu 22 maja 2024 wynika, że przed wystąpieniem do Rady Gminy  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium wójtowi gminy komisja rewizyjna dokonała  

na posiedzeniu 22 maja 2024 roku czynności określonych artykułem 270 ustęp 2 ustawy 

dnia 27 sierpnia 2009 rok o finansach publicznych dziennik ustaw z 2023 pozycja 1270  

z późnymi zmianami. To jest rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z budżetu 

i wykonania budżetu za 2023 wraz z opinią Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach, w tym sprawozdanie oraz informację o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego. Tym samym, swoim działaniem Komisja Rewizyjna 

wypełniła dyspozycję wskazanego wyżej przepisu ustawy o finansach publicznych.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Komisja Rewizyjna Rady Gminy Pawłowice 

jednogłośnie 5 głosami za w obecności wszystkich członków komisji powołanej uchwałą 

numer I/3/2024 Rady Gminy Pawłowice z dnia 7 maja 2024 w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice - przyjęła wniosek o udzielenie absolutorium wójtowi 

gminy Pawłowice za 2023 roku i skierowała wniosek w sprawie absolutorium do organu 

stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego. Termin jest zgodny z artykułem 270 
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ustęp 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 rok o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę 

powyższe, wniosek Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania 

budżetu za 2023 r. zaopiniowano jak w sentencji uchwały. Od niniejszej uchwały 

przysługuję odwołanie do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach  

w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. Przewodniczący I Składu Orzekającego Tadeusz 

Stawowczyk. Dziękuję. 

4) 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad przedstawionymi dokumentami. Czy ktoś  

z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. Nie widzę.  

5) 

Wobec tego przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi 

gminy Pawłowice za rok 2023. Projekt uchwały został zaopiniowany 11 czerwca przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Komisję 

Działalności Społecznej 5 głosów za. Proszę radnych o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

Uchwała nr III/18/2024 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Pawłowice za rok 2023 została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 

do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Pozwolicie Państwo, że teraz złożę gratulacje Pani Wójt za otrzymane absolutorium  

w imieniu własnym i w imieniu całej Rady. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za wotum zaufania, za przyjęcie sprawozdania oraz za 

udzielone absolutorium. Wszystkie te zadania, które tutaj Państwo widzieliście, to jest 

dzieło, to jest praca pracowników Urzędu Gminy, pracowników jednostek organizacyjnych, 

pracowników jednostek oświatowych, praca sołtysów. Jest to również praca  

i zaangażowanie radnych poprzedniej kadencji, a przede wszystkim wójta poprzedniej 

kadencji, Franciszka Dziendziela. Bardzo dziękuję za te uchwały. Dziękuję Państwu bardzo. 

Ad. 10 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Przystępujemy do realizacji kolejnych punktów porządku sesji. W punkcie 

dziesiątym podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Pawłowice na lata 2024-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 10 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 

5 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w temacie tej uchwały. Nie widzę, 

proszę więc radnych o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/19/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Pawłowice na lata 2024–2028 została podjęta 13 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 11 

W punkcie 11 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer LIII/528/2023 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2024. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 

10 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie tej uchwały. Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały 

na tabletach.  
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Uchwała nr III/20/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/528/2023 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2024 rok 

została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi pszczyńskiemu  

na poprawę bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych przy drogach powiatowych  

na terenie gminy Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki 

i Mienia Komunalnego 10 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś 

z radnych chce zabrać głos w tym temacie. Nie widzę wobec tego proszę o przegłosowanie 

uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/21/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu na poprawę bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych przy 

drogach powiatowych na terenie Gminy Pawłowice została podjęta 13 głosami 

za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 13 

W punkcie 13 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice numer 

LIII/537/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach. Czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za i 2 głosy 

wstrzymujące oraz Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Proszę radnych  

o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/22/2024 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pawłowice  

nr LIII/537/2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody  

na zamianę nieruchomości położonych w Pielgrzymowicach i Jarząbkowicach 

została podjęta 11 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (11) Iwona Baron, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil Wawrzyczek, Tomasz 

Żuchowski 

PRZECIW (2) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej bocznej ulicy Pszczyńskiej 

w Warszowicach. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Komisja 

Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

Nie widzę wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/23/2024 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej bocznej 

ul. Pszczyńskiej w Warszowicach została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 10 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 15 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego  

10 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy w temacie tej uchwały ktoś 

z radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały na 

tabletach.  

Uchwała nr III/24/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na wójta gminy Pawłowice. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego  

10 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy w tym temacie ktoś  

z radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Proszę więc o przegłosowanie uchwały na tabletach. 

Uchwała nr III/25/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Pawłowice została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 12  

do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Oświatowej Gminy Pawłowice. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego  

10 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za, 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś  

z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę, proszę więc o przegłosowanie 

uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/26/2024 w sprawie powołania Rady Oświatowej gminy 

Pawłowice  została podjęta 13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 13  

do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa gminy Pawłowice w Stowarzyszeniu 

Rybackim Żabi Kraj z siedzibą w Skoczowie. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję 

Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

Nie widzę, proszę więc o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

Uchwała nr III/27/2024 w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Pawłowice 

w Stowarzyszeniu Rybackim „Żabi Kraj” z siedzibą w Skoczowie została podjęta 

13 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Iwona Baron, Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Krzysztof Gryckiewicz, Damian Herman, Henryk 

Opacki, Bogusława Pietrek,Grzegorz Piliszek, Janusz Sojka, Karolina Szymaniec-Mlicka, Beata Wala, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 19 

Informacje wójta i przewodniczącej rady proszę Panią Wójt. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 



18 
 

Chciałam Państwa zaprosić na Święto Karpia, które odbędzie się w najbliższą niedzielę  

i przede wszystkim życzyć młodzieży bezpiecznych wakacji. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję.  

 

Ad. 20 

Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy 

do punktu 21.  

 

Ad. 21 

Drodzy Państwo dobiega końca trzecia sesja Rady Gminy. Wiem, że ona była dłuższa. 

Jeszcze raz gratuluję Pani Wójt absolutorium. Takie są procedury, troszkę to trwało. 

Dobiegliśmy końca. Ja również całej młodzieży i wszystkim życzę dobrego wypoczynku  

w wakacje, radnym urlopów też udanych. No i dziękuję Państwu za uwagę. Zamykam 

trzecią sesję Rady Gminy Pawłowice. 
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